
 رفع نگاه تبعيض آميز  
براي افزايش رشته هاي مدال آور در المپيك

بي مهري ب��ه المپيكي ها همچنان ادام��ه دارد و ه��ر روز كه مي گذرد 
مصاحبه هاي مختلفي از ورزش��كاراني كه توانستند سهميه بگيرند در 
رس��انه هاي مختلف منتشر مي شود كه از ش��رايطي كه آماده المپيك 
مي ش��وند گلايه دارند. از بي مهري هايي كه در حقشان مي شود انتقاد 
كرده اند و انتظار دارند حداقل امكاناتي كه مي خواهند برايشان فراهم شود 
تا نتيجه آبرومندانه اي را در المپيك كسب كنند و بتوانند با نتيجه اي كه 
به دست مي آورند از نام كشورمان دفاع كنند. آخرين نمونه اين گلايه ها 
هم مربوط به دووميداني كاراني است كه توانسته اند سهميه المپيك را 
كس��ب كنند اما در حالي كه تنها ش��ش ماه تا آغاز المپيك باقي مانده 
است، در شرايط سختي آماده حضور در اين مسابقات مي شوند. حسين 
تفتيان و ليلا رجبي دو دووميداني كاري بودند كه ديروز در رسانه ها از 
اينكه به المپيكي ها توجهي نمي شود انتقاد كردند، تفتيان گفته است بي 
مهري ها دلسردش مي كند و آن سو همسر ليلا رجبي پرتابگر بلاروسي 
الاصل تيم ملي دووميداني هم از اينكه رئيس فدراسيون حتي جوابشان 
را نمي دهد انتقاد كرده و گفته است با اين شرايط در المپيك، توريست 
خواهيم بود. اين زنگ خطري است كه بايد جدي گرفت و در فرصت باقي 
مانده سعي كرد آن را جبران كرد. البته به وجود آمدن چنين وضعيتي، 
برگرفته از نگاه حاكم بر ورزش ايران است، نگاهي كه فقط در مسابقات 
بزرگي مانند المپيك روي رشته ها و ورزشكاراني سرمايه گذاري و زوم 
مي كند كه شانس مدال داشته باشند. البته بر اين نگاه نمي توان ايرادي 
گرفت، به هر حال در تمام دنيا، كشورها روي ورزشكاراني بيشتر سرمايه 

گذاري مي كنند كه شانس موفقيت بيشتري دارند. 
با اين حال در ساير كش��ورها، تمركز روي ورزش��كاراني كه مي توانند 
مدال آور شوند سبب نمي شود، كه ورزشكاران ساير رشته ها تحت الشعاع 
قرار بگيرند و از حمايت از آنها غفلت ش��ود. به هر حال بديهي است كه 
ورزش يك كشور محدود تنها به چند ورزشكار و چند رشته كه توانايي 
كسب مدال را در المپيك دارند، نمي شود و براي گسترش و پيشرفت 
رشته هاي ديگر و رساندن آنها به سطح اول جهاني و المپيك هم برنامه 
ريزي هاي مختلفي صورت مي گيرد و در ورزش هايي كه شايد شانس 
كمي براي گرفتن مدال در المپيك داشته باشند، سرمايه گذاري مي شود 
تا به تدريج اين رشته ها هم به جمع رشته هايي اضافه شوند كه مي توانند 
در المپيك مدال آور شوند. اين چرخه ادامه دارد و توجه به ورزش هايي 
كه آن كشوربا سطح اول المپيك فاصله دارد با تمركز روي ورزشكاراني 
كه مي توانند در المپيك بدرخشند، همراه مي شود. همين نگاه سبب 
مي شود تا كشورهايي كه در المپيك حرف اول را مي زنند و مدال هاي 
زيادي را در رش��ته هاي مختلف درو مي كنند، نگاهشان در طول ادوار 
المپيك متمركز روي چند رشته خاص نباشد و آنها به مرور زمان با توجه 
به سرمايه گذاري هايي كه انجام مي دهند، در رشته هاي بيشتري در هر 
دوره از المپيك حرفي براي گرفتن دارند و هر دوره كه برگزار مي شود، 

رشته جديدي به ورزش هاي مدال آورشان اضافه مي شود. 
به نظر مي رسد اين نگاه در بين مديران و متوليان ورزش كشورمان وجود 
ندارد، آنها تمام توجهش��ان را متمركز رشته هايي كرده اند كه قطعا در 
المپيك مي توانند مدال بگيرند، به همين خاطر هم بودجه ها به سمت 
اين المپيكي ها سراريز شد. هر چند در همين رشته هاي مدال آور هم ملي 
پوشان آن با مشكلات عديده اي روبه رو هستند و با آن شرايط ايده آل 
آماده المپيك نمي شوند. با اين وجود درمقابل به ورزشكاراني كه به رغم 
سختي ها توانسته اند سهميه المپيك بگيرند، كمترين توجه هم نمي شود 
تا آنها نسبت به ملي پوشان رشته هاي مدال آور، حتي از حداقل ها هم 
بهره مند نباشند و با مصائب بيش��تري خودشان را براي المپيك آماده 
كنند. اين نگاه در فدراسيون دووميداني به وضوح قابل مشاهده است، 
طوري كه احسان حدادي با توجه به اينكه شانس مدال دارد، برنامه هايش 
به بهترين شكل اجرا مي شود اما در مقابل دووميداني كاراني مانند تفتيان 
و ليلا رجبي كه ش��انس مدال در المپيك ندارند، در بدترين وضعيت 
خودش��ان را براي المپيك آماده مي كنند. اين در حالي است كه براي 
رشد ساير ملي پوشان اين رشته و همچنين رشته هايي ديگر كه ممكن 
است در المپيك برزيل جزو مدال آوران نباشند، بايد حداقل ها را فراهم 
كرد. به طور قطع اين ملي پوشان هم انتظار ندارند همان برنامه هايي كه 
براي حدادي نايب قهرمان المپيك مي شود، براي آنها هم اجرايي شود 
اما امكانات حداقلي كمترين حقشان براي گرفتن يك نتيجه آبرومندانه 
در المپيك است. همين سرمايه گذاري ها و توجه داشتن به رشته هايي 
كه مي توانند در آينده با توجه بيشتر مدال آور شوند، سبب خواهد شد 
تا علاو بر از بين رفتن نگاه تبعيض آميزي ك��ه امروز وجود دارد، تعداد 
رشته ها و ملي پوشاني كه شانس مدال در المپيك دارند بيشتر شود و 
مانند امروز نباشد كه سجادي معاون وزير ورزش از شانس ايران تنها در 

سه يا چهار رشته در المپيك صحبت كند. 

عزم راسخ وزارت و تكاپو براي حفظ سمت
بازگشايي دوباره پرونده بركناري 

مديران دو تابعيتي ورزش 
جايگاه مدي�ران دو تابعيتي، بارديگر و اين بار، با ارس�ال نامه وزارت 
ورزش براي فدراسيون ها براي بركناري اين افراد به خطر افتاد؛  نامه اي 
كه بس�ياري را به تكاپو انداخته تا به هر شكل ممكن، جايگاه خود را 
حفظ كنند. هر چند كه عزم وزارت ورزش در اين راستا راسخ است. 
دو ماه پيش بود كه گفته مي ش��د فرصت داده شده تمام شده و سازمان 
بازرسي در اقدامي جدي به بحث دو تابعيتي ها و دو شغله ها در ورزش ورود 
كرده مسئله اي كه البته استارت آن از چند س��ال قبل زده شده بود و در 
سال 88 در گامي موثر معاون نظارت و بازرسي امور فرهنگي و اجتماعي 
سازمان بازرسي كل كشور در مصاحبه هايي كه با برخي رسانه ها داشت 
از استعفاي 60 تن از مديران دوشغله ورزشي خبر داده بود. با وجود اين 
اما عده زيادي از دوش��غله ها و دو تابعيتي ها، از طريق رابطه و امثالهم به 
فعاليت خود ادامه دادند. اما دو ماه قبل ، موج جديد بركناري و يا استعفاي 
دو تابعيتي و دوشغله هاي ورزشي پس از مهلت سازمان بازرسي كل كشور 
به مديران ورزشي دوشغله آغاز شد. سازمان بازرسي كل كشور پرونده هاي 
مديران ورزشي را براي رسيدگي به دادگاه ارسال كرده است و براي بسياري 
از مسئولين دوشغله ورزشي نيز برگه احضار به دادگاه صادر شد. با اين وجود 

همچنان عده اي مقاومت كرده و در پي قانون گريزي بودند. 
   شروع تغييرات از وزارت ورزش

با انتشار اخباري درخصوص دو تابعيتي بودن يكي از مديران ارشد وزارت 
ورزش، سازمان بازرسي كشور با ارسال نامه اي به وزارت ورزش خواستار 
پيگيري اين موضوع ش��د. بعد از تذكر جدي ب��راي بركناري مديران 
دوتابعيتي به وزارت ورزش، حيدر صادقي، مدير روابط بين الملل وزارت 
ورزش بركنار ش��د، آن هم در حالي كه هنوز جايگزيني براي او در نظر 
گرفته نشده بود و قرباني بعدي ايلخاني زاده رئيس فدراسيون چوگان 
بود. در واقع سفر محمود مشحون به امريكا پرونده »مديران دو تابعيتي« 
در ورزش ايران را دوباره روي ميز سازمان بازرسي كل كشور قرار داد تا 
يك بار ديگر با بازگشايي اين پرونده وضعيت تعداد مديران دو تابعيتي 
در ورزش ايران بررسي شود. اما اولين قرباني در اين راستا مدير روابط 
بين الملل وزارت ورزش بود، در حالي كه گفته مي شد يكي از مديران 
ارشد اين وزارتخانه تابعيت كانادا را نيز دارد و همين مسئله باعث ورود 

سازمان بازرسي كل كشور به اين موضوع شده است. 
  تأكيد قانون در خصوص دو تابعيتي ها 

قانون اساسي مي گويد: تابعيت  كشور ايران  حق  مسلم  هر فرد ايراني  است و 
دولت  نمي تواند از هيچ  ايراني  سلب  تابعيت  كند، مگر به  درخواست  خود او 
يا در صورتي  كه  به  تابعيت  كشور ديگري  درآيد؛ اما در عين حال قانون مدني 

بر منع به كارگيري افراد دو تابعيتي در مشاغل حساس تأكيد دارد.  
   نامه وزارت به فدراسيون ها و تكاپوي برخي مديران

بعد از چند ماه كه به نظر مي رس��يد اين مسئله مس��كوت مانده است، 
 يك بار ديگ��ر وزارت ورزش پرونده مديران دو تابعيت��ي را با اخطار به 
فدراس��يون ها باز كرد و با ارس��ال نامه اي به فدراس��يون هاي ورزشي 
خواستار ممنوعيت فعاليت مديران و مس��ئولان دو تابعيتي در ورزش 
شد. مجلس شوراي اسلامي با تهيه ليستي از افراد دو تابعيتي فعال در 
بخش هاي دولتي از جمله ورزش، خواستار ممنوعيت كار اين افراد شده 
بود به همين دليل سازمان بازرسي كل كشور با ارسال نامه اي به وزارت 
ورزش خواستار پيگيري اين موضوع شد و اين وزارتخانه نيز با در اولويت 
قرار دادن درخواست سازمان، پيگير اين ماجرا شد. اما پيگيري وزارت 
ورزش باعث شده تا باز هم برخي از مديران دو تابعيتي اين روزها رفت 
و آمد زيادي در ساختمان سئول داشته باشند تا شايد بتوانند مسئولان 
وزارت ورزش را از تصميم خود منصرف و جايگاه شان را در فدراسيون ها 
حفظ كنند. در اين روزها نيز يكي از مديران دو تابعيتي كه تابعيت يكي 
از كشورهاي اروپايي را نيز دارد و در حال حاضر در پست نايب رئيسي 
يكي از فدراسيون هاي ورزشي در حال فعاليت است، رفت و آمدهاي خود 
را به وزارت ورزش آغاز كرده اما ظاهرا با پاسخ منفي از سوي مسئولان 
ورزش كشور رو به رو شده است. به نظر مي رسد وزارت ورزش در راستاي 
قانون مداري، برخورد با مديران دوتابعيتي را با جديت در دستور كار خود 
قرار داده است و ش��ايد در آينده اي نزديك شاهد تحولات مديريتي در 

برخي از سطوح فدراسيون هاي ورزشي باشيم. 

فدراسيون جهاني فوتبال پس از انتخاب رئيس 
جديد خود ت�اش مي كند تا آبروي از دس�ت 
رفته خود را بار ديگر به دس�ت بي�اورد. پس از 
افشاي رسوايي هاي مالي سپ باتر و استعفاي 
اجباري او، سرانجام روز جمعه انتخابات پيش 
از موعد فيفا برگزار ش�د و همانطور كه انتظار 
مي رف�ت جيان�ي اينفانتينو توانس�ت با كنار 
زدن رقباي خود بر صندلي رياست تكيه بزند. 
رئيس جديد درحالي انتخاب ش��د كه در دور اول 
هيچ ي��ك از كانديداها حائز اكثريت آرا نش��دند. 
در دور دوم نيز اينفاتينو سوئيس��ي ب��ا 115 رأي 
جانشين بلاتر شد. شيخ سلمان هم كه براي رفتن 
به زوريخ نقشه كشيده بود 88 رأي بيشتر به دست 
نياورد و شاهزاده اردني نيز فقط چهار رأي موافق 
داشت. مهم ترين نكته اين انتخابات سه ساله شدن 
مدت رياست فيفا بود. با وجود آنكه تا پيش از اين 

رئيس فيفا براي مدت چهار سال انتخاب مي شد اما 
در كنگره فوق العاده تصويب ش��د كه مدت زمان 
رياست به س��ه س��ال كاهش يابد. به اين ترتيب 
دبيركل پيش��ين يوفا تا س��ال 2019 زمان دارد 

وعده هاي خود را عملي كند. 
   در جست وجوي اعتبار از دست رفته

رئيس جديد فيفا ب��راي آنكه به هدفش برس��د 
وعده ه��اي جذابي به رؤس��اي  فدراس��يون هاي 
كش��ورهاي مختلف داد. اصلاحات اساس��ي در 
ساختار فيفا، افزايش تعداد تيم هاي جام جهاني 
و توسعه هرچه بيشتر فوتبال از جمله وعده هاي 
اينفانتينو به مشار مي روند: »در مسير رسيدن به 
رياست فيفا من سفرهاي زياد و طولاني داشتم و 
در اين س��فر با افراد فوق العاده فراواني آشنا شدم، 
افرادي كه با فوتبال نفس مي كش��ند. تمام مردم 
دنيا ما را به خاطر كارهايي كه انجام خواهيم داد، 

تشويق خواهند كرد. مي خواهم در كنار اعضاي فيفا 
عصر جديدي را در فيفا رقم بزنم كه در آن بتوانيم 
فوتبال را در كانون توجه قرار دهيم. بايد اصلاحات 
جديدي را پياده سازي كنيم، اما در عين حال نياز 
داريم كه به فيفا احترام گذاش��ته شود، احترامي 
كه تمام دنيا به فوتبال بدهكار است، احترامي كه 
سبب شود اطمينان حاصل كنيم كه يك بار ديگر 
مي توانيم روي دنيايي حيرت آور كه اسمش فوتبال 
است، تمركز داشته باشيم.«  اعتبار از دست رفته 
موضوع ديگ��ري بود كه رئي��س ايتاليايي الاصل 
پس از پيروزي در انتخابات باز هم به آن اشاره كرد: 
» اعتبار و وجهه فيفا را احي��ا خواهيم كرد. كاري 
خواهيم كرد تا همه دوباره به فيفا احترام بگذارند. 
نامزدها با يكديگر رقابت فوق العاده اي داشتند كه 
اين نش��انه اي از وجود دموكراس��ي در فيفاست. 
مي خواهم رئيس تمام 209 عضو فيفا باشم. من به 

سراسر جهان سفر كرده ام و بعد از اين هم اين كار 
را انجام خواهم داد. ما با هم فيفا را به نهادي محترم 
تبديل مي كنيم.«  تش��كر ويژه از ميشل پلاتيني 
رئيس محروم شده يوفا از جمله نكات جالب توجه 
صحبت هاي اينفانتينو ب��ود: »از همه افرادي كه 
از من حمايت كردند مخصوصاً ش��خص پلاتيني 
تشكر مي كنم. او بابت همه آنچه به من آموخت، 
لايق تشكر ويژه اي است. ميشل بارها از من حمايت 
كرد و كنار هم كارهاي بزرگي براي يوفا انجام داديم. 
فكرهاي خوب و قدرتمندي براي پلاتيني دارم.« 

  خوشحالي باتر
سپ بلاتر كه فساد گسترده مالي او و دستيارانش 
اعتبار فيفا را خدش��ه دار كرده از انتخاب جياني 
اينفانتينو ابراز خوشحالي كرد: » از انتخاب جاني 
اينفانتينو اس��تقبال مي كنم. برنام��ه اصلاحاتي 
تصويب ش��ده نش��ان مي دهد چقدر انتظارات از 
او بالاست. ايجاد يك  س��اختار جديد، يك مبارزه 
اساس��ي اس��ت اما مطمئنم جانش��ين من براي 

رويارويي با همه مشكلات آماده است.« 
  رأي كفاشيان به اينفانتينو

علي كفاش��يان رئيس فدراس��يون فوتبال ايران 
پس از انتخ��اب رئيس جدي��د اينفانتينو را فرد 
برگزيده خود در انتخابات خواند: »به اينفانتينو 
رأي دادم. توانمندي هاي او را ديديم و رأي داديم. 
او فردي بس��يار توانمند اس��ت و به ايران هم كه 
آمده بود ما توانايي ها و برنامه ه��اي او را ديديم. 
ما هم توانمندي خودمان را نشان داده و ارتباط 
خوبي با اينفانتينو گرفته ايم كه در واقع مي تواند 
اين موضوع به فوتبال ما هم كمك كند. در آسيا 
اتفاقي رخ نمي دهد. شيخ سلمان رئيس فيفا نشد، 
اما بالاخره كارهاي خود را در AFC انجام مي دهد 
و جلو مي برد. ما هم قطعاً به دنبال كسب كرسي 

خواهيم بود تا در فيفا نماينده داشته باشيم.« 
  همكاري شيخ سلمان با فيفا

رئيس كنفدراس��يون فوتبال آسيا پس از تبريك 
به اينفانتين��و ابراز اميدواري ك��رد همكاري هاي 
اين نهاد با فيفا تداوم داش��ته باشد. شيخ سلمان 
كه در رقابت با دبيركل يوفا كم آورده در نخستين 
اظهارنظر گفت: »كنفدراس��يون فوتبال آسيا در 
انتظار همكاري با فيفايي تغيير چهره داده و رئيس 
جديدش جياني اينفانتينو جهت اجراي اصلاحات 
در نهاد حاكم بر دنياي فوتبال و احياي اعتبار فوتبال 
در سراسر جهان است. آسيا پرجمعيت ترين قاره 
دنياست، جايي كه فوتبال به رشد خود با سرعتي 
تحس��ين برانگيز ادامه مي دهد. AFC به واسطه 
اصلاحات، ديدگاه و مأموريت هاي جديد، در برنامه 

اصلاحات فيفا نقشي فعال خواهد داشت.«
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فرصتي براي احياي ديپلماسي ورزشي
قطعا انتخاب فردي مانند اينفانتينو بهتر 
از شيخ سلمان است، چرا كه رئيس جديد 
فيفا فردي مس��تقل اس��ت و كشورهاي 
حاشيه خليج فارس كه با ايران عناد دارند 
در اين كنفدراسيون جاي نخواهند داشت. 
از طرف ديگر، فرد بي طرفي مانند اينفانتينو 
كه رياست فيفا را به دست آورده مي تواند 
در مناقشه فوتبال ايران و عربستان موثرتر 
ظاهر ش��ود. به همين دليل بايد انتخاب 
اينفانتينو را به فال نيك گرفت، چراكه حالا اين اميدواري وجود دارد كه 
در بعضي زمينه ها اوضاع به نفع ايران باشد يا حداقل اينكه به ضرر ايران 
نباشد. با تغييرات صورت گرفته حال سوالات زيادي مطرح است كه آيا 
حضور اينفانتينو مي تواند جايگاه ايران را از لحاظ ديپلماسي ورزشي ارتقا 
دهد يا نه؟ در واقع قبل از آنكه آنها بخواهند جايگاه ايران را ارتقا دهند 
ما بايد خودمان تلاش مان را براي ارتق��اي جايگاه ايران انجام داده و در 
اين راستا گام برداريم. بهتر شدن شرايط ايران در فوتبال جهان بستگي 
به فعاليت فدراسيون فوتبال دارد. بايد هدف درستي براي فوتبال ايران 
ترسيم شود. مي توان مانند سابق و دوره اي كه فوتبال ايران تجربه اش 
را دارد، جايگاه هاي مناسبي را در فيفا به دست آورد. در واقع هر چقدر 
ارتباطات قوي داشته باشيم و عملكردمان بهتر باشد جايگاه مان هم به 
همان ميزان بهتر مي شود. ايران جزو چهار، پنج كشور برتر آسياست و 
حق كسب بهترين سمت هاي جهاني را دارد. اما بايد خودمان نيز در اين 
راستا تلاش لازم را داشته باشيم. مثلًا تغييرات فعلي در فيفا مي تواند 
در مناقشه فوتبال ايران و عربس��تان كمك حال ايران مي شود. در اين 
مناقشه اگر AFC حق ايران را ندهد مي توانيم به مراجع بالاتر مانند فيفا 
شكايت كنيم و فرد بي طرفي مانند اينفانتينو از كشور خاصي جانبداري 
نخواهد كرد و اين به سود ايران اس��ت. از طرفي در هفته نخست ليگ 
قهرمانان آسيا از دو ديدار در ايران ميزباني كرديم كه به بهترين شكل 
ممكن صورت گرفت. بايد از برگزاركنندگان اين بازي ها و تماشاگران 
تشكر ويژه اي ش��ود و در صورت لازم گزارش كامل آن را به دست فيفا 
رساند تا عدالت رعايت شود. در واقع اين اميدواري وجود دارد كه يك فرد 
جديد و بي طرف، مسائل و مشكلات به وجود آمده را عادلانه حل و فصل 

كرده و حق را به حق دار بدهد. 

| روزنامه جوان |  شماره 4761

  چـهـره ها/  حسين وحيدي

دنيا حيدري
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خوشحالم كه نماد بانوان با حجاب هستم
براي دومين بار عكس بانوي كاراته كاي 
ايراني و سفير ارزش هاي ديني و مذهبي 
ايران به عنوان پوستر مسابقات بين المللي 
آزاد برزيل انتخاب شد. حميده عباسعلي 
دارنده نش��ان طلاي بازي هاي آس��يايي 
اينچئون در اين باره گفت: ››مس��ابقات 
برزيل قرار اس��ت چند ماه ديگر برگزار ش��ود البته چند ماه پيش 
هم در مسابقات امريكا، پوستر مس��ابقات بازهم عكسي از من بود 
و خوشحالم از اينكه نماد يك ورزشكار ايراني با حجاب اسلامي در 
مسابقات بين المللي هستم. مهمترين نكته پوستر اين است كه آنها 
با اين طراحي نشان داده اند كه اعتقادات و فرهنگ كشورها براي آنها 
فرقي ندارد و حالا عكس يك كاراته كاي ايراني با حجاب اسلامي را 

در مسابقات بين المللي منتشر كرده اند.«

به كسب مدال المپيك تنها در ۳ تا ۴ رشته اميدواريم
در حالي كه با نزديك ش��دن به المپيك 
كشورهاي مختلف سعي در قدرت نمايي و 
حضوري درخشان در اين رويداد ورزشي 
دارند مسئولان ورزش ايران از حالا فرياد 
نااميدي س��ر مي دهند. نصرالله سجادي 
مي گويد: »ما به كسب مدال در المپيك 
2016 ريو در سه، چهار رشته اميدوار هستيم. كسب آمادگي براي 
حضور در اين بازي ها از موارد بسيار مهم است.ما موظف هستيم كه 
به ورزش پاك نيز توجه كنيم. بر همين اساس در نادو، كمال دقت 
را داريم و به دنبال ترويج اين مسئله هستيم تا همه وزنه برداران زير 
نظر باشند. ما براي استعداديابي در وزنه برداري بودجه خاصي را براي 
سال 95 در نظر گرفته ايم. همچنين براي كسب سهميه و تشكيل 

اردو بودجه خاص اختصاص مي دهيم..«

سياسي نيستم، به مردم وابسته ام
آقاي گل فوتبال جهان شخصيت ويژه اي 
دارد و اين از علاقه مندي هاي او به مسائل 
غيرفوتبالي مشخص است. او شخصيت 
و كاريزماي خاصي دارد ك��ه خيلي ها او 
را دوس��ت دارند و ش��رايط و زندگي او را 
دنبال مي كنند. در ح��ال حاضر در صبا 
توانست نتايج خوبي را كسب كند. او مي گويد به رغم اينكه شاهد 
ناملايمتي هايي در فوتبال است اما عاش��ق فوتبال است و فوتبال 
جزئي از زندگي اش است. علي دايي كه به سفارش پدر وارد سياست 
نشد، مي گويد: »وصيت پدرم باعث ش��د كه به هيچ عنوان به اين 
مسئله فكر هم نكنم. شايد اگر وصيت نمي كرد باز به آن فكر مي كردم 
اما با اين اتفاق حتي يك ثانيه هم به آن فكر نكردم. من نه آدم سياسي 
ام و نه به حزب و گروهي هم وابسته و فقط وابسته به مردم هستم.«

سعيد احمديان

آرزوهاي بزرگ اينفانتينو، رئيس جديد فدراسيون جهاني فوتبال

فيفارااحياميكنم

كاپيتان در جمع آينده سازان
حضور كاپيتان صمد نيكخواه بهرامي سورپرايز هفته پنجم ليگ بسكتبال 
در رده هاي پايه بود. كاپيتان صمد كه به تازگي از ليگ چين بازگشته است، 
به همراه دخترش ويانا به سالن مسابقات آمد و در جمع بازيكنان دو تيم قرار 
گرفت. بازيكنان نيز كه از حضور اين قهرمان در سالن به وجد آمده بودند، 
تمام توانايي خود را به كار مي گرفتند تا يك نمايش عالي و حرفه اي را مقابل 
او به نمايش بگذارند. صمد نيكخواه پس از ديدار تيم هاي زير 13 سال در 
كنار بازيكنان عكس يادگاري گرفت و به سوالات پر شور و شوق بازيكنان 
جواب داد و آنها را تشويق كرد كه آرزوهاي خود را در راه بسكتبال جدي 

بگيرند تا بتوانند در آينده اي نه چندان دور بازيكنان بزرگي شوند. 

حميدرضا آصفي

سخنگوي سابق وزارت خارجه

آغاز اردوي تيم ملي از 2۴ اسفند
مربي تيم ملي در هفته آخر اسفندماه ليس��ت نفرات اين تيم را اعلام 
مي كند. كارلوس كرش براساس برنامه اي كه به فدراسيون فوتبال ارائه 
كرده است ليست بازيكنانش را 23اسفند سال جاري اعلام خواهد كرد 
تا دور جديد تمرينات از 24 اسفندماه آغاز شود. با توجه به اينكه اغلب 
بازيكنان شاغل در ديگر كش��ورها نمي توانند در ابتداي تمرينات تيم 
ملي حاضر شوند كرش در نظر دارد در حدود 30 بازيكن را دعوت كند 

تا در تمرينات هفته اول از نظر بازيكن به مشكل نخورد. 
-------------------------------------------------------------

آيان به تهران مي آيد
علي مرادي رئيس فدراسيون وزنه برداري در پايان مجمع ساليانه اين 
فدراس��يون كه ديروز برگزار ش��د، گفت: » حضور تاماش آيان رئيس 
فدراسيون جهاني وزنه برداري در ايران قطعي شده است آيان قرار است 

همزمان با برگزاري رقابت هاي جام فجر به ايران سفر كند.«

شيوا نوروزي
   گزارش

مرحله نيمه نهايي ليگ برتر واليبال امروز با برگزاري ديدارهاي برگشت 
به پايان مي رسد، در حالي كه شهرداري اروميه و ثامن الحجج براي 
صعود به فينال حتماً بايد حريفان تهراني خود را شكست دهند. در 
نخستين بازي شهرداري اروميه و پيكان تهران در سالن غدير اروميه 
به مصاف يكديگر مي روند. پيكان در ته��ران حريف خود را 3 بر يك 
شكست داد و اگر در اروميه نيز فاتح ميدان باشد، جواز حضور در ديدار 

نهايي را به دست مي آورد. در دومين ديدار ثامن الحجج خراسان ميزبان 
بانك سرمايه است. بانك سرمايه بازي را با پيروزي پشت سر گذاشت تا 
ثامن الحجج براي اينكه  اميدش به صعود زنده بماند، محكوم به پيروزي 
باشد.نيمه نهايي ليگ واليبال به صورت دو برد از سه مسابقه برگزار 
مي شود و اگر پيكان و بانك سرمايه در دور برگشت مغلوب حريفان 

خود شوند، ديدار سوم 12 اسفند در تهران برگزار مي شود.

پيكان و بانك سرمايه يك قدم تا فينال

۳ مسابقه براي انتخاب ركابزنان المپيكي جالب نيست
نحوه انتخاب ركابزنان المپيكي با برگزاري سه مسابقه باعث شد تا 
حسين عسگري ملي پوش با سابقه تيم ملي به آن انتقاد كند. او در 
اين باره گفت: ››اينكه فدراسيون فقط سه مسابقه را ملاك انتخاب 
ركابزنان المپيكي قرار دهد زياد جالب نيست. از طرفي تور آذربايجان 
هم نمي تواند ملاك باش��د.اگر بحث انتخابي را كنار بگذاريم، بايد 
ببينيم هدف و ديدگاه فدراسيون چه چيزي است. هدف فقط شركت 
در بازي هاي المپيك است يا نتيجه گرفتن وگرنه قهرمان جهان هم 

بيايد با اين ديدگاه نمي تواند نتيجه بگيرد.«

با اين شرايط در المپيك توريست خواهيم بود
ليلا رجبي، ملي پوش دووميداني كاري كه شش ماه است سهميه 
المپيك را گرفته همچنان از وضعيت موجود انتقاد دارد. هر چند 
اين بار خود او از كمبود و عدم شرايط لازم انتقادي نكرده اما رجبي 
همسر و مربي اش از شرايط بد او در آستانه مسابقات المپيك گفته 
است. اين در حالي است كه كيهاني رئيس فدراسيون پاسخ آنها را 
نمي دهد. پيمان رجبي مي گويد: ››شش ماه است كه ورودي گرفتيم 
اما همچنان درگير اردوي برون مرزي هس��تيم. با اين شرايط فكر 

مي كنم در المپيك ريو به عنوان توريست معرفي شويم.«

مي توانيم از گروه خود در مسابقات جهاني صعود كنيم 
تيم ملي تنيس كشورمان در حالي درمسابقات جهاني مالزي با 
برزيل، بلژيك، كانادا، هلند و تايلند همگروه شد كه جميل لطف الله 
نسبي سرمربي تيم ملي تنيس روي ميز ايران مي گويد: ››گروهي 
كه در آن حضور داريم گروه آساني نيست. برزيل و بلژيك دو تيم 
خوب همگروه با ايران هستند كه قطعا در برابر آنها بازي سختي در 
پيش خواهيم داشت. البته درست نيست از حالا نسبت به صعود 
ايران پيش بيني داشته باش��يم، ولي شانس زيادي براي صعود از 

گروه خود در اين دوره از رقابت هاي جهاني داريم.«

آبرويم را گذاشته ام تا در المپيك نتيجه بگيريم 
تصميم شوراي فني كشتي فرنگي مبني بر حذف و انتخاب برخي كشتي گيران براي 

مسابقات المپيك ريو انتقاداتي را به وجود آورد. بيشتر كشتي گيران حذف شده 
معتقدند كه چرا بدون برگزاري مسابقات انتخابي از تيم ملي كنار گذاشته شده اند، از 
طرفي ديگر به اعتقاد بسياري از كارشناسان انتخاب كشتي گيران براي مسابقات ريو 
باعث بي انگيزگي آنها خواهد شد. محمد بنا سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي در اين 

باره مي گويد: ›› سعيد عبدولي در مسابقات مختلف طي چند ماه گذشته موفق شد 
تمامي حريفان خود از جمله پيام بويري را كه مهم تر ين رقيبش بود، قاطعانه 

شكست دهد. به همين دليل و با توجه به اينكه بويري از ناحيه زانو دچار 
آسيب ديدگي  شده است ديگر نياز نبود كه عبدولي بخواهد مجددا 
وزن كم كند و در ر قا بت هاي انتخابي به مصاف رقباي خود برود. 
نمي گذارم عبدولي به خاطر اينكه حضورش در المپيك قطعي 
شده دچار بي انگيزگي شود و از زير فشار تمرينات شانه خالي 
كند چرا كه همه كشتي گيران مي دانند با من طرف هستند. 
كشتي گير ان مي دانند با من طرف هس��تند و من آبرويم را 
گذاشته ام تا كشتي فرنگي در المپيك نتيجه  بگيرد. به هيچ 
وجه كم كاري را قبول نمي كنم و از اين بابت نيز نگراني ندارم.«

اولويت همه ما پرچم سه رنگ ايران است 
نخستين تمرين تيم ملي ب واليبال ايران از ديروزدر سالن واليبال آزادي آغاز شد. سيچلو، 
مربي تيم ملي واليبال در ابتداي اين تمرين به بازيكنان گفت: ›› بازيكنان دعوتي در 
پست ها و تكنيك هاي خاصي عملكرد خوبي داشته اند و بايد با تلاش بيشتر بتوانند 
در تيم ملي نيز عملكرد خوبي از خود نشان دهند تا در تركيب اصلي قرار گيرند. 
همه شما عملكرد خوبي در ليگ برتر واليبال داشته ايد و به همين دليل به اردوي تيم 
ملي دعوت شديد. مي دانم كه برخي بازيكنان نقاط ضعفي نيز خواهند داشت اما بايد 
با تمرين و تلاش آن را برطرف كنند. تلاش شما جهت  پيشرفت براي كادر فني 
اهميت دارد. اولويت كاري بازيكنان و كادر فني اين پرچم است. برخي 
بازيكنان دعوتي تجربه بازي هاي ملي دارند و برخي براي نخستين 
بار در اردو شركت مي كنند. عملكرد آنها نشان مي دهد كه كدام 
بازيكنان به تيم ملي اهميت مي دهند و براي پرچم كشور خود 
تلاش خواهند كرد. اين شانس براي شما مهيا شده است كه 
در اردوي تيم ملي واليبال شايستگي ها و توانايي هاي خود 
را نشان دهيد. هدف فدراسيون و كادر فني نيز بهتر شدن 
شماست. طبق برنامه ريزي قرار است تيم ملي الف هم از 

8 فروردين 95 تمرينات خود را شروع كند.«

وحيد صابري
   منهي فوتبال


